
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Értesítem, hogy képvíselőtestületünk 1998. november 24-én (kedden) 15 órakor tartja ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Költségvetés III. negyedéví ~ásának ismertetése.
Előadó: Farkas János polg~ester

2./ Költségvetési koncepció összeállítása.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1998. November 17.

I~~}--
polgármester



Jelenléti ív

1./ Botta Zsoltné

2./ Citka János

3./ Derecskei János

4./ Farkas János

S./ Fábián Jánosné

6./ Kunsági László

7./ Rácz József

8./ Dr. Rákosi Miklós

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:

az 1998. év november hó 24. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. november 24-én megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Botta Zsoltné, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné,
Kunsági László, Rácz József, Dr. Rákosi Miklós, Vasvári Pál képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltánné gazd. előadó

Igazoltan távol: Zémann Géza képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapitja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Költségvetés III. negyedévi zárásának ismertetése.

Előadó: Farkas János polgármester

2./ Költségvetési koncepció összeállítása.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ Költségvetés III. negyedévi zárásának ismertetése.

Az írásos anyag mellékelve.

Hozzászólások

Cifka János - a bevétel nem fedezi a kiadásokat, így az tapasztalható, hogy szép lassan feléljük
tartalékainkat. A szlovén kapcsolat költségeit a jövőben elkülönítetten kell kezelní, erre a célra
célarányosan kell tervezní.

Kunsági László - az éves költségvetést 1-2 millióval túllépjük, ami elsősorban az intézmények
energia gazdálkodásából, illetve az ilyen költségek túllépéséből adódík. Jobban oda kellene
figyelní minden intézménynél a tervszerű gazdálkodásra.
Kérdezi, hogy az intézmény vezetők keresik e a gazdálkodást, hogy hogyan állnak a pénz

elköltésével ?

Vasvári Pál- jobb munkaszervezéssel sok probléma megoldható lenne.
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Derecskei János - nem tartja tragikusnak a túllépést. Ma már a fenntartási költségeket nagyon
nehéz tervezni, de a legnehezebb az energiaköltségek tervezése.
A III. negyedévi zárás jó kiindulója lehet a következő évi feladatok számba vételének.

Tóth Zoltánné gazd. előadó elmondja, hogy az intézmények vezetői napi kapcsolatban vannak
a költségvetéssel a gondnokon keresztül. Gyakran kérdezik a pénzügyi helyzetet, azonban az
energiaköltségek utólag érkeznek és így nehezen nyomon követhetők. Minden alkalommal
tájékoztatjuk a vezetőket a túllépésről.

A szlovén kapcsolat tervezése és számfejtése az önkormányzat költségén szerepel. Jelenleg a
plusz kiadások miatt nem kell módosítani, mert a költséghelyre tervezett összeg elegendőnek

mutatkozík.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy a zárással egyidőben szükséges az 1998. Évi
költségvetési rendelet módosítása, mely tervezetet a jegyzőkönyv mellékiete tartalmazza.
Kéri a jelenlévőket ezzel is értsenek egyet.
Egyben tájékoztatja a testületet arról, hogy a polgárőrség a teljes anyagi csőd szélére érkezett.
Az egyesület elnökével folytatott előzetes tárgyalás során kérte a gazdálkodás kivonatos
értékelését, de nem kapta meg. Az utóbbi időben történt betörések egyértelművé tették, hogy a
polgárőrség működési hiányosságai okozzák a problémákat.
Ez sokkal súlyosabb mint gondolnánk, de a működés feltételeít bíztosítani kellene,
párhuzamosan az egyesület dolgainak rendbetételével.

Derecskei János, mint a polgárőrség vezetőségi tagja elmondja, hogy az egyesület helyzetében
gyökeres változtatásra van szükség. Mint vezetőségi tag próbált intézkední, de kérése,
kezdeményezése sikerre nem vezetett. A polgárőrség elnöke és jelenlegi vezetése alkalmatlan
az egyesületi feladatok ellátására. A polgárőrséget teljesen új alapokra kell helyezni. Össze kell
hivni a kőzgyűlést és ott dönteni kell. A polgárőrségre szükség van ! Javasolja pénzügyi
támogatásukat.

Citka János elmondja, hogy Ó és még néhányan pontosan a jelenlegi elnök miatt mondták fel
az egyesület vezetésében betöltött pozíciójukat. Úgy gondolták, hogy majd egy új vezetés
képes lesz a polgárőr parancsnokkal, Turda Sándorral együttműködni, de úgy látszik ez sem
megy. A jelenlegi vezetést ő is alkalmatlannak tartja az egyesület vállalt feladatai ellátására.
Turda Sándor vezetőtöl hiába kértünk bár mit is, azt nem teljesítette, mindig a saját feje után
ment. Így nem lehet dolgozni.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy két hónapra kalkulált összegeket úgy, hogy nappali és
éjszakai szolgálatot figyelembe véve napi 60 km és 8,9 11100 km fogyasztással számolva 330 l
benzinre lenne szükség, ami a mai benzinárral55.000 Ft lenne. Havi 30.000,- Ft támogatással a
falu állandó felügyelettel élhetne.
Természetesen a polgárörséggel együttműködési megállapodást kellene kötni, amelybe ki kell
kötni azt is, hogy az egyesület csak Tordas területén dolgozhat, autója más településekre nem
járhat át, kivéve a hivatalos utakat, azt is útiszárn1ával igazolva.
Most tehát, amig az egyesület dolga nem rendeződik 30-60.000 Ft támogatásra lenne szükség,
kimondottan a benzínköltségek fedezetére.
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Farkas János polgármester elmondja, hogy a jövő évi koncepciónak akár szerves része is lehet
a község polgárőrségénekújjászervezése. Egyet ért a javaslatokkal, de akkor sürgősen lép kell,
elsősorban az egyesület jelenlegi vezetőségének. A polgárőrségre szükség van, azt
támogatnunk kell, de ragaszkodnunk is kell a hatékony, a korszeru és tisztességes vezetéshez.
Javasolja támogatásként egy havi - 30.000 Ft - biztositását, de nem a felhalmozott adóságok
kiegyenlítésére, hanem az általunk is javasolt járőrözés költségeinek fedezésére.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) jóváhagyólag
tudomásul vette a költségvetés III. negyedévi beszámolóját és megalkotta ft 6/1998. (XL25.)
sz. rendeletét az 1998. évi költségvetése módositásáról.

2.1 Költségvetési koncepció összeállitása.

Írásos előtetjesztés mellékelve:

Hozzászólások:

Kunsági László javasolja a mai anyagból, a polgármester programjából és a közmeghallgatás
felvetéseiből minél előbb összeállítani a 4 éves gazdasági programot.
Az előtetjesztés alapján most csak a legfóbb célokat határozhatjuk meg. Egyetért azzal, hogy a
saját bevételek emelésével tudunk olyan többletet szerezni, amely alkalmas lehet fejlesztési
feladatok megvalósítására.

Vasvári Pál - elmondja, hogy ki kell használni jobban az itt élő, és támogatásra és képes
vállalkozók segitségét, akár a posta épitésénél, akár más célkitűzések megvalósításánál.

Rácz József - a képviselőtestületnek pénzre van szüksége és ennek előteremtése legyen egyik
fó feladatunk. Minden lehetőséget meg kell vizsgálni bevételeink gyarapitására.

Cifka János az előtetjesztésmessze nem tartalmaz minden feladatot, mint például a Somogyi B.
utcai lépcső, Szabadság úti kanyar közvilágitása, egyéb közvilágitási problémák megvalósítása,
stb. Szükségesnek tartja, hogy a Gazdasági Bizottság a célkitűzéseket dolgozza ki úgy, hogy
azok a költségvetés tervezése során számszakilag is kimutathatók legyenek.
Javasolja a helyi adók emeléséhez rendelet tervezet kidolgozását, azok ez évi megtárgyalását és
minden olyan bevételi forrás áttekintését, amely többletbevételhez juttathatja az
önkormányzatot.

Derecskei János - ki kell használni a különböző pályázatokat, és fontosnak tartja a területen
működő nagyobb vállalkozások összehívását, velük való terv egyeztetést.
A gázvagyon részvényeiből szánúthatunk e bevételre?

Fábián Jánosné elmondja, hogy a legfontosabb feladataink az intézmények ellátása, a
fenntartásuk színvonalon tartása legyen. A kötelezően ellátandó feladatok mellett ha marad
fejlesztésre pénz az oktatás és az egészségügy kapjon prioritást.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:
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35/1998. (XI.24.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az 1999. Évi
költségvetési koncepcióját az alábbiak figyelembe
vételével állapitja meg:

_ a helyi bevételek növelése érdekében ki kell
dolgozni a helyi adórendelet módositását, a
szemétszállitási dij emelését és az egyéb bevételek
növelése érdekében a különböző díjak emelését,

_ a kiadások tervezésénél a kötelezően ellátandó
feladatok legyenek az elsődlegesek az intézmények
fenntartási szintjének megtartásával, lehető szerinti

emelésével,

_ a megoldásra váró feladatok sorába kerüljön
beépítésre a testületi ülésen elhangzott új javaslatok,
illetőleg a közmeghallgatáson felvetődő új javaslatok

IS.

A számításba vehető feladatok közül végrehajtandó
feladatok meghatározására a bevételi források
konkrét kidolgozása után kerüljön sor.

Határidő: az adórendelet módosítására: 1998.
december 15. A végrehajtandó feladatok
sorrendiségének meghatározására az 1999. évi
költségvetés tervezete.
Felelős: polgármester

Napirend után

Bejelentések, javaslalok

1.1 Vezetők bejelentése;

Farkas János polgármester ismertette a képviselőkkel a Martonvásári Családsegítő Szolgálat
módosító javaslatát, amely a szolgálat kibővítését jelentené. A szolgálat bővítésére szükség
van, szükségesnek tartjuk és javasoljuk a testületnek elfogadását.

A módosító javaslat mellékelve

Hozzászólás nem volt képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi határozatot

hozta:
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36/1998. (XI.24.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a martonvásári
Családsegítő Szolgálat társult formájának
kibővitésével a családsegítő szolgáltatás
feladatkörrel, egyetért.
A bővités költségeiről az 1999. évi költségvetés
tervezése során, figyelemmel az előterjesztésre,

dönt.
A társulási szerződés módosításáról gondoskodní
kell.
Felelős: polgármester
Határidő: 1998. december 31.

Farkas János polgármester ismertette Halenár Jenő és felesége kéreimét, amelyben a fiatal
házasok első lakáshoz jutását támogató önkormányzati támogatás megállapítását kérik.
Kérelmezők fiatal házasok, jelenleg már családi házuk építkezése folyik. Rendeletünkben
foglalt feltételeknek megfelelnek, ezért javasolja a 100.000,- Ft egyszeri vissza nem téritendő

támogatás megállapítását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

37/1998. (XI.24.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Halenár Jenő és
felesége Kovács Krisztina tordasi lakosok részére
100.000,- Ft (százezer forint) vissza nem térítendő

támogatást biztosít első lakáshoz jutásuk
támogatására.
A támogatás összegét az építkezés meghíúsulása
esetén az érvényes kamatokkal növelve kötelesek
visszafizetní.
Határidő: 1998. december 15.

2./Képviselőkbejelentései

Botta Zsoltné - javasolja a falevelek, ágak, nyesedékek összegyűjtését település szinten. Így
azt komposztální lehet, amí felhasználható, és azok elégetéséből sem keletkezik káros

szennyeződés.
Területet javasol kijelölní arra, hogy a faluban az újszülöttek szülői gyermekeik tiszteletére fát
ültethessenek, a fák gondozását vállalnák.

Cifka János bejelentésében elmondja, hogy a szlovén kapcsolat hívatalos felvételét elő kell
készítení és azt jövőre ütemezní kell.
Javasolja Magyarországon belül Bánk településsel a kapcsolat felvételét, annak hivatalos

kiépítését.
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Dr. Rákosi Miklós - azt halotta, hogy a martonvásári BV helyén menekült távbor lesz.
Igaz ez?

Derecskei János - köszöni az intézkedést, amely a legutóbbi bejelentésére történt.

Fábián Jánosné - mi van a kábel tv-vel?

Kunsági László - a közvilágitás sok helyen régen meghibásodott, intézkedni kell azok
megjavítására.

Farkas János polgármester megköszöni az észrevételeket és válaszában elmondja, hogy:
_ a kábel tv. ügyében levelet intézett az üzemelétetőhöz,aki hamar válaszolt ugyan, de semmit
nem tett a hibák kijavítására, Jogásznak adtuk át a szerződések ügyeit és megkerestük a
Hirközlési Felügyeletet is kérve a szükséges intézkedés megtételét.
_Közvilágitási ügyben már kerestük az ÉDÁSZ-t, reméljük a javításra intézkednek.
_ A martonvásári BV helyéről több információt hallottunk, de egyik sem hivatalos, így a
menekült tábor sem.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánitotta

kmf

Márki Ferenc
jegyző

<~cl~~
polgármester


